
Protokół Nr XLVII/B
z XLVII sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 10 października 2013 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 11.00, zakończono o godzinie 15:10
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Rybiński
Protokołowała Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności str .....
2/ Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek
organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg
załączonej listy obecności - str. .....
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji z dnia 29 sierpnia 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Sokółka za I półrocze 2013 r.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gmmy

Sokółka na lata 2013-2016.
9. Projekt uchwały w sprawie mIejSCowego planu zagospodarowania

przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka z przeznaczeniem pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w granicach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

11. Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Sokółka na lata 2013-2017.

12. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu.
13. Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny

wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.
14. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani H - / k lo

usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie scalenia i podziału
nieruchomości.

15. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pana Gr
C do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka

16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
17. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.



Ad.!
Otwarcie sesji.
Przewodniczący otworzył obrady XLVII sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projekt
uchwały w sprawie skargi Pani Ei -:::1 la Burmistrza Sokółki.
Radny A.Czaplejewicz wniósł o zmianę w porządku posiedzenie i przeniesienie punktu 15 do
omówienia jako punkt 9.
Sekretarz Z.Tochwin wniósł o zdjęcie z porządku posiedzenia punktu 13.
Radny S.Sawicki wniósł o zdjęcie punktu 12 z porządku posiedzenia i wniósł o
wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie zmniejszenia diet
radnym.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski.
Wniosek Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie projektu uchwały w
sprawie skargi Pani Er . CI
Radni jednogłośnie wprowadzili punkt do porządku.
Wniosek radnego Czaplejewicza o zmianę kolejności i omówienie punktu 15 jako punktu 9.
Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wniosek Sekretarza o zdjęcie punktu 13.
Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wniosek radnego Sawickiego o zdjęcie punktu 13 z porządku posiedzenia.
Radni 2 głosami "za" przy 13 "przeciw" i 6 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.
Wniosek radnego Sawickiego o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmniejszenia diet
radnym.
Radni 2 głosami "za" przy 14 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek posiedzenia.
Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli porządek posiedzenia.
Radni obradowali wg. następującego porządku:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji z dnia 29 sierpnia 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Sokółka za I półrocze 2013 r.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gmmy

Sokółka na lata 2013-2016.
9. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pana Cn

ct do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka.

10. Projekt uchwały w sprawie mIejSCowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka z przeznaczeniem pod lokalizację elektrowni wiatrowych.



11. Projekt uchwały w spraWIe przystąpienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w granicach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

12. Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Sokółka na lata 2013-2017.

13. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu.
14. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani H . A, lo

usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie scalenia i podziału
nieruchomości.

15. Projekt uchwały w sprawie skargi Pani E . C na działalność Burmistrza
Sokółki.

16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
17. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.3
Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji z dnia 29 sierpnia 2013 r.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych.
Interpelacje i zapytania wnieśli:
Radny S.Pałusewicz:
1) Czy istnieje skuteczny sposób na ustalenie, czy już jest definitywny koniec marzeń o
obwodnicy Sokółki? Jeżeli tak to należałoby się zastanowić nad zmiana planu
zagospodarowania przestrzennego, aby odblokować te grunty dla mieszkańców.
2) Jak obecnie wygląda modernizacja skrzyżowania wraz z budową sygnalizacji świetlnej na
ul. Piłsudskiego z droga Nr 19?
3) Co się aktualnie robi z naszymi udziałami w budynku Starostwa, jaki jest bilans
finansowy?
4) Co się dzieję na wysypisku w Karczach?
5) Na jaki etapie jest łączenie spółek MPWIK i MPEC?
6) Jak zamierza Burmistrz pomóc dla parafii żeby śmieci zostały usunięte?
7) Interpelacja dotycząca instalacji sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulicy
Grodzieńskiej z ulica Mariańską w Sokółce. W imieniu mieszkańców Sokółki zwracam się z
prośbą o wszczęcie procedury mającej na celu doprowadzenie do regulacji ruchu drogowego i
pieszego na wymienionym w tytule interpelacji skrzyżowaniu poprzez ustawienie na nim
sygnalizacji świetlnej. Jest to największe skrzyżowanie w mieście dwóch najważniejszych
dróg w regionie o bardzo dużym natężeniu ruchu, na którym dochodzi do częstych wypadków
z udziałem pojazdów i pieszych. Staranna analiza problemu przez zainteresowane strony
wykaże jak trudne i niebezpieczne jest korzystanie z powyższego skrzyżowania, pojazdy
poruszające się drogą wojewódzką nie mogą włączyć się do ruchu a wykonanie manewru
skrętu w lewo jest szczególnie utrudnione. Dlatego też w celu zwiększenia bezpieczeństwa
użytkowników skrzyżowania i poprawy jego przepustowości niezbędne jest zmiana
dotychczasowej złej organizacji ruchu poprzez wprowadzenie na nim bez zbędnej zwłoki
ruchu regulowanego.
Radna J.Wysocka zapytała czego dotyczy zmiana wykonania nawierzchni ulicy Tuwima,

jakie prace będą wykonane w 2013 r. a jakie prace w 2014 r. Czy to będzie nawierzchni
asfaltowa z chodnikami? Parafia przy ul.Targowej rozpoczęła budowę ogrodzenia, czy na
2014 r. nie trzeba zabezpieczyć środków na nowa targowicę? Proboszcz parafii św.



Antoniego bardzo prosił o pomoc przy wywozie śmieci, czy miasto by.nie pomogło by przy
wywozie tych śmieci?
Radny WJanuszkiwicz zapytał odnośnie możliwości zakupu klatek i boksów do schroniska,
ze względu na to że nie ma w tej chwili miejsca na przetrzymywanie wyłapanych psów.
Radny D.Matoszko zapytał czy istnieje możliwość oświetlenia ulicy Osieckiej z bieżącego
utrzymania dróg.
Radny Ł.Moździerski zapytał czy przepis że do 2015 roku miasta musza być skanalizowane
nadal obowiązuje? Jeśli tak to czy gmina Sokółka zdąży?
Radny lPanasiuk zapytał czy jest możliwość ustawienia znaku ograniczenia prędkości w
miejscowości Słojniki?
Radny P.Kułakowski
1) poprosił Burmistrza o profilowanie dróg Dywizjonów 303, Skarżyńskiego oraz drogi która
łączy ul. Żwirki i Wigury z osiedlem Broniewskiego.
2) Zapytał czy Prezes Szwaczko złożył na ręce Burmistrza informacje na temat ilości śmieci
która wyjechała z Karcz? O taką informację prosiłem w sierpniu na Komisji Finansów. Pan
Szwaczko obiecał że taką informacje przekaże radnym.
3) Zapytał o obwieszczenie Burmistrza dotyczącego informacji że gmina zajmuje się tematem
budowy farm fotowoltanicznej na wniosek firmy NOTCAMP. Z informacji jaką posiadam to
zakład energetyczny nie będzie wykupywał energii odnawialnej z naszego regionu. Co do tej
firmy to problem jest niepokojący ze względu na to że nie ma zapewnienia że na pewno na
farma powstanie a poza tym gmina nie pofatygowała się do sprawdzenia firmy. Firma
NOTCAMP w profilu swojej działalności ma wydobycie kruszywa. Podejrzenie jest takie że
firma wydobędzie kruszywo jakie jest możliwe do wydobycia i odjedzie.
4) Kolejny temat to temat masztów na szkołach wiejskich. Jaki jest stan faktyczny projektu i
dlaczego cały projekt bardzo mocno stwarza konkurencje naszym lokalnym przedsiębiorcom.
Użytkownicy którzy otrzymali komputer i darmowy internet po rezygnowali z usług naszych
przedsiębiorców co świadczy o tym że nie byli wykluczeni cyfrowo. Czy ten program nie
miał być rozpowszechniany tam gdzie naszym lokalny przedsiębiorcom się nie opłaca
budować infrastrukturę. Czy nie lepiej było wykupić taką usługę u naszych lokalnych
przedsiębiorców? Czy w związku z tym że są opóźnienia w projekcie nie będzie trzeba
zwrócić środków łącznie z nałożonymi karami?
Radna lBieniusiewicz zapytała odnośnie prac nad terenem na które zmienialiśmy studium w
okolicach Kundzina i Walenkowa dla firmy Adampol, jak w tej to wygląda czy są jakieś
trudności?
Radny P.Borowski zapytał czy w tworzonym prowizorium budżetu na 2014 r. znalazły się
środki na stypendia dla sportowców, jeśli tak to w jakiej kwocie?
Radny J.Saciłowski zapytał w jakim celu został sporządzony Wykaz zadań zgłoszonych do
Wieloletniego Programu Inwestycyjnego oraz związana z tym punktacja, skoro ul. Pocztowa
otrzymała 70,5 punktu, Bobrowniki 61,4, ul. Turystyczna i Krucza 51,8, ul. Tuwima 17,6.
Wszystkie niżej punktowane inwestycje są realizowane a natomiast te które zdobyły większa
ilość punktów zostały skreślone z tego planu. Na 2013 r. ul. Pocztowa była ujęta do budżetu
w kwocie 250 tys., zł.
Radny J.Kazimierowicz:
1) Czy ruszy w tym roku przebudowa ul. Emilii Plater?
2) Zwrócił uwagę na trudności w przejechaniu przez ul. Hallera, które powstały po obfitych
opadach deszczu, problem ten był zgłaszany ale do tej pory nikt się tym nie zajął.
3) Kilka lat temu był utworzony społeczny komitet budowy obwodnicy, były zbierane
podpisy w tej sprawie. Czy coś komitet robi w tej sprawie? Czy jest planowana blokada
głównej ulicy żeby zwrócić uwagę na olbrzymi problem z jakim się borykamy? Radni



zwracają uwagę na światła ale to me rozwiąże problemu, bo to może rozwiązać tylko
obwodnica.
Radny S.Sawicki zadał pytania do poprzednich pytań gdyż nie otrzymał odpowiedzi
dokładnej na poprzednie zapytania. W poprzednich zapytaniach było pytanie odnośnie
uruchomienia PSZOKu i jaką gmina kwotę zapłaciła z tego tytułu. Posiadam pismo podpisane
przez Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, który pisze, że 28 sierpnia była
kontrola z której wynika że do dnia dzisiejszego nie został utworzony PSZOK przez MPO
Sokółka. Na jakiej podstawie Pan Burmistrz płaci dla tej firmy za PSZOK? Jeśli w czasie
kontroli wyszło że taki punkt nie został utworzony.
2) Po wejściu ustawy "śmieciowej" firma MPO żąda od mieszkańców żeby odpady
biodegradowalne zbierać odpady w workach należących do MPO.
3) 20 lutego 2013 r. wnosiłem pod Komisję Finansów i Oświaty sprawę uchwały X/56/11 w
sprawie stypendiów sportowych i wnosiłem o umieszczanie logotypów naszego miasta na
koszulach sportowców. Minęło 7 miesięcy i Burmistrz nie podjął tematu. Niedługo zacznie
się temat stypendiów i będzie znowu wałkowanie tematu gdzie ma być herb miasta.
4) Nastąpił okres jesienno-zimowy oświetlenie w Sokółce dziwnie się zapala. Dlaczego tak
się późno zapala oświetlenie w mieście. Rodzice mają problem bo dzieci wracają po ciemku
do domu.
5) Czy obowiązuje u nas prawo lokalne na temat hałasu, ciszy nocnej. Firma MPO w Sokółce
ma zgodę na zamiatanie ulic o 4: 15 i jeździ po Sokółce. Czy nie mogą robić tego w godzinach
wieczornych?
6) Jakie wyposażenie sportowe ma Zespół Szkół Integracyjnych? Bo Pani Dyrektor
zrezygnowała z tych środków które przeznaczyliśmy na zakup sprzętu sportowego i te środki
przekazała na inne cele.
Radny T.Grynczel zwrócił uwagę problem jaki zgłosiła Rada Rodziców Zespołu Szkół
Ogólnokształcących, dotyczący likwidacji nauki języka rosyjskiego. Zgodnie z zasada, moda
jest na wschód. Dobrze by było coś z tym zrobić. Czy Rada Rodziców ma możliwość na
negocjacje z Panem Burmistrzem i uwzględnienie tego przedmiotu w arkuszu
organizacyjnym?
Przewodniczący Rady R.Rybiński:
1) Dlaczego wysokość przekazanych dotacji nie jest proporcjonalna do ilości uczniów w
Szkole Podstawowej w Janowszczyźnie?
2) Dlaczego nie zwiększono odpowiednio dotacji dla dzieci niepełnosprawne oraz objęte
wczesnym wspomaganiem rozwoju?
3) Dlaczego dzieci ze Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie tak jak dzieci z innych szkół
publicznych i niepublicznych nie maja bezpłatnego dowozu na basen, pomimo objęcia dzieci
programem bezpłatnej nauki pływania.
4) Dlaczego Szkoła Podstawowa w Janowszczyźnie wzorem innych szkół nie może
kontynuować zajęć co było założeniem projektu, bo Burmistrz każe jej zwracać laptop oraz
drukarkę·
5) Dlaczego dzieci z obwodu Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie nie mają
zagwarantowanego przez gminę Sokółka dowozu do szkoły.
6) Dlaczego Burmistrz Sokółki nie udziela pisemnej odpowiedzi na wioski Dyrektora Szkoły
Podstawowej w Janowszczyźnie.

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Zastępca
Burmistrza Piotr Bujwicki ( w zał. str. )



Radny Ł.Moździerski zapytał o mieszkańców budynku dworca kolejowego. Czy ten budynek
zostanie przekazany wraz z mieszkańcami?
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że gmina Sokółka przejmuje wszystkich najemców
tego budynku. Gospodarką tej nieruchomości zajmie się ZGKiM. Przymierzamy się do
niezbędnych inwestycji które nas czekają. W pierwszej kolejności pilny remont elewacji tego
budynku i remont terenu przed dworcem. Dodatkowo budynek zostanie zasilony ciepłem z
linii komunalnej.
Radny P.Kułakowski 4 października został ogłoszony kolejny przetarg na drogę w
Bobrownikach. Dlaczego Burmistrz najpierw ogłasza przetarg a potem wnosi zmianę do
budżetu? Dlaczego Burmistrz ogłasza przetargi przed okresem zimowym?
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki ogłaszając przetarg w tym okresie, wykonawcy mogą sobie
zaplanować prace na następny rok. Ceny które uzyskujemy są dużo niższe.
Radny P.Kułakowski powtórzył pytanie dlaczego Burmistrz ogłasza przetarg przed zmianami
w budżecie.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że takie uprawnienia posiada Burmistrz i ma prawo ogłosić
kolejny przetarg żeby inwestycja była wykonywana w przyszłym roku.
Radny S.Sawicki zgodził się z radnym Kułakowskim że ma rację w tej sprawie. Zapytał o
sprawę przejęcia ulicy Torowej od PKP.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że zabiegamy o przejecie ulicy Torowej. Dokonywany
jest podział nieruchomości i przewidujemy że do końca roku zostanie to wykonane. Nie
wiadomo ile czasu zajmie to dla PKP.
Radny W.Bieszczad przypomniał sytuację że zarzucano Burmistrzowi że przetargi kiedyś
były wykonywane dość późno. A w tej chwili jest bardzo dobrze to wykonywane i
wykonawcy zapewniają już front robót na przyszły rok.
Radny W.Gieniusz podziękował Burmistrzowi za organizację Dożynek gminnych wraz ze
świętem Hubertusa.

Ad.6
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Sokółka za I półrocze 2013 r.
Radny S.Sawicki zapytał Pani Skarbnik na dzień dzisiejszy ile mamy zadłużenia, i czy
przewidywane jest wzięcie kredytu w II półroczu.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, że w I półroczu nie były potrzeby zaciągnięcia pożyczki.
Natomiast w sierpniu otrzymaliśmy końców pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony
Środowiska. Na dzień dzisiejszy nie potrzeba zaciągnięcia kredytu ale w listopadzie
najprawdopodobniej będzie trzeba zaciągnąć kredyt.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę o wykonanie budżetu w dziale OPSu. Co będzie jeśli
skończą się środki dla OPSu.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśnił, ze środki przychodzą od Wojewody i środki własne. Środki
własne są przekazywane w wysokości 1/12 każdego miesiąca. A środki z zewnątrz są
uzależnione od złożonego zapotrzebowania.

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok przedstawiła Pani
Skarbnik J.Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str .
Radna J.Bieniusiewicz zapytała odnośnie ulicy Konopnickiej i poprosiła Burmistrza o zajęcie
stanowiska.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, że Starostwo przedłożyło nam umowę o pomoc finansową
na tą inwestycje. Burmistrz złożył poprawioną umowę i wpisał jeden warunek. Środki z
budżetu giny miały być przeznaczone na drogę. Już raz gmina dokładała 50 % wartości do tej



drogi. Burmistrz zawarł w umowie warunek żeby na tej drodze był ustawiony znak
ograniczający tonaż samochodów ciężarowych. Starosta się nie przychylił do tej zmiany i nie
doszło do podpisania umowy.
Radna J.Bieniusiewicz zapytała kto ma uprawnienia do ustawienia znaku ograniczenia
tonażu.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że zarządca drogi ma największe pole manewru. Ale tak
naprawdę każdy może wystąpić o ustawienie takie znaku do zarządcy. Dbając o
bezpieczeństwo mieszkańców wyszliśmy z inicjatywą że dołożymy do drogi ale po
postawieniu znaku. Chodziło nam o zapewnienie że ta droga nie będzie niszczona przez
przewoźnika.
Radna J.Bieniusiewicz zapytał czy nie może być tak że dajemy pozwolenie na działalność dla
firmy wydobywającej żwir a potem stawiamy znak ograniczenia tonażu.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że złośliwością ze strony starosty było zakwalifikowanie
środków otrzymanych od firmy jako środki starostwa. A niepisaną zasadą jest wykonywanie
inwestycji w wysokości 50%.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki dodał, że Burmistrz Sokółki nie wydaje koncesji na wydobycie.
Pozwolenia wydaje Starostwo a powyżej 2 ha wydaje Marszałek.
Radny P.Kułakowski wyjaśnił, że koncesje dla tej żwirowni wydał Marszałek.
Radny S.Sawicki zgłosił wniosek o zdjęcie inwestycji we wsi Bobrowniki 300 tys. zł. i
przekazanie tych pieniędzy na realizacje zadania w mieście na ul.Pocztową.
Radny 1.Panasiuk dodał, że mamy takie zamieszanie bo już poprzednio radny Sawicki
zdejmował tą inwestycje. Żeby nie to, to już droga była by wykonana.
Radny WJanuszkiewicz powiedział, że radny Sawicki dyskryminuje wieś.
Sołtys Bobrownik poprosił radnych o zmianę w budżecie i zwiększenie środków na tą
inwestycję. Ta inwestycja była wpisana w grudniu w budżecie i przetarg byłby już w styczniu
rozstrzygnięty.
Radny J.Saciłowski zgłosił wniosek o wprowadzenie do wykazu zadań inwestycyjnych
ul.Pocztową. Zwiększa się inne inwestycje wartościowo więc należy też ul.Pocztową
wprowadzić znowu do budżetu.
Radny Ł.Moździerski przypomniał sytuację że to żwirownie obiecały przeznaczyć środki na
budowę dróg i dlatego inwestycja została zdjęta z budżetu.
Radny S.Sawicki wspomniał, że przy głosowaniu o zdjęcie tej inwestycje się wstrzymał. A
teraz Burmistrz znalazł jednak środki na ten cel. Ale nie robi się tak że zwiększa się o 100%
środki na tą inwestycje. Tu znajduje się środki na tą drogę a w mieście ta inwestycja jest
bardziej potrzebna. Nie jestem przeciwny budowie tej drogi ale nie w ten sposób.
Radny J.Kazimierowicz zwrócił uwagę że to dobrze że się robi i nieważne czy w mieście czy
na wsi. Bobrownikom należy się ta droga. Zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.
Burmistrz S.Małachwiej dodał, że zadania inwestycyjne są potrzebne i na terenie wiejskim i
miejskim. Nie należy dzielić gminy na miasto i wieś bo jest to jedna jednostka samorządowa.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie dyskusji.
Radni 19 głosami "za" przy 2 "przeciw" zamknęli dyskusję.
Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski.
Wniosek radnego Sawickiego o zdjęcie 300 tys. zł. z inwestycji we wsi Bobrowniki i
przekazanie na inwestycje w mieście na ul.Pocztowej.
Rada 8 głosami "za" przy 10 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek
Skarbnik J .Kucharewicz zwróciła uwagę że radnego Saciłowskiego wniosek nie może być
głosowany bo nie wskazano środków.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.



Radni 12 głosami "za" przy l "przeciw" i 8 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/354/13

w zał. str. ....

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sokółka na lata
2013-2016 przedstawiła Pani Skarbnik lKucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str .
Dyskusji nie było,

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/355/13

w zał. str. ....

Ad.9
Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pana G t C l do
usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna,
Wojnachy i Słojniki w gminie Sokółka
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - OpInIa
pozytywna w zał. str. ....
Radny S.Sawicki poprosił o komentarz Głównego Projektanta co do tej uchwały.
Główny Projektant Joanna Lipska wyjaśniła, że zarzut jest bezzasadny a Pan c:
może zaskarżyć tą uchwałę dopiero po uchwaleniu planu.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 14 głosami "za" przy 6 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/356/13

w zał. str. ....

Ad.IO
Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie
wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie Sokółka z przeznaczeniem pod
lokalizację elektrowni wiatrowych przedstawiła Główny Projektant Pani Joanna Lipska.
Opinie Komisji:
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str. ..
Radny P.Kułakowski poprosił radnych aby w dniu dzisiejszym radni nie głosowali tej
uchwały. Wątpliwości budzi fakt sprzedaży wyprodukowanej energii dla zakładu
energetycznego, bo firma może nie mieć umowy na sprzedaż tej energii.



Radna J.Bieniusiewicz zapytała jakie korzyści gmina Sokółka odniosła by z powodu
uchwalenia tego planu i powstania tej farmy wiatrowej.
Główny Projektant Pani Joanna Lipska wyjaśniła że z informacji jakie posiada firma ta
posiada warunki przyłączenia. Przy sporządzeniu tego planu został opracowana prognoza
finansowa tej inwestycji. Przewiduje się że przy 6 ustawionych wiatrakach zyski na
przestrzeni 10 lat dla gminy ponad 8 mln. zł. z tytułu wpływu z podatku.
Burmistrz S.Małachwiej dodał, że ta inwestycja powstanie dopiero w graniach 4-5 lat. A zbyt
na energie będzie bo Państwo Polskie ma nałożone pozyskiwanie energii ze źródeł
odnawialnych.
Radna J.Bieniusiewicz jakie były opinie na temat oddziaływania na środowisko, czy ktoś
zgłaszała uwagi.
Projektant wyjaśniła, że projekt wraz prognozą oddziaływania na środowiska jest uzgadniania
z Regionalnych Dyrektorem Ochrony Środowiska oraz z innymi instytucjami i uzyskała
pozytywną opinię.
Radny W.Januszkiewicz dodał, że mieszkańcy też oczekują na uchwalenie tego planu bo będą
mieli dodatkowy dochód. Ale należy zwrócić uwagę na zapisy w umowie dotyczące
demontażu podstawy wiatraka czy rolnik czy inwestor.
Radny W.Gieniusz zapytał, w którym roku powstała inicjatywa na ustawianie wiatraków.
Projektant wyjaśniła, że powstaje wiele nowych farm w Polsce. Mieszkańcy w Dąbrowie
Białostockiej też obawiali się tych wiatraków a teraz są zadowoleni.
Radny S.Sawicki dodał, że musimy być konsekwentni i skoro podjęliśmy decyzje o
przystąpieniu do opracowania planu to należy ten plan uchwalić. Mówiąc o przychodach dla
miasta to te dane są nieprawdziwe. Dodatkowo zwrócił uwagę że kabel o napięciu 110 leży
po drugiej stronie miasta a nie po tej stronie.
Radna J.Bieniusiewicz zapytała czy istnieją jakieś opracowania i badania jakie to ma
oddziaływanie na środowisko.
Projektant wyjaśniła, że na ten teren sporządzono raport środowiskowy.
Pan Wiśniewski Eugeniusz dodał, że każde zmiany w środowisku oddziaływuje na te
środowisko. Są takie oddziaływania które nie są możliwie do zbadania takie jak zmiana
estetyki terenu. Należało by ustalać zasady jakie mieszkańcy powinni się kierować i mieć
możliwość do decydowania czy to jest dobra inwestycja.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że wstępna dyskusja była w momencie uchwalania studium
uwarunkowań, gdzie ustalone są tereny na których mogą się te siłownie znajdować.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamkniecie dyskusji.
Radni 18 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" zamknęli dyskusję.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 11 głosami "za" przy 3 "przeciw" i 6 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/357/13

w zał. str .....

Ad.ll
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Sokółka w granicach administracyjnych i części obszaru gminy
Sokółka przedstawił Z-ca Burmistrza P.Bujwicki
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....



Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/358/13

w zał. str .....

Ad.12
Projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy Sokółka na lata 2013-2017 przedstawił Z-ca Burmistrza P.Bujwicki
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....
Radna J.Bieniusiewicz zapytała czy gmina posiada ilość osób dla których trzeba dać
mieszkania. Czy znana jest taka liczba?
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że problem z niepłaceniem czynszów jest i będzie. W
tej chwili realizujemy taka zasadę że sprzedajemy mieszkania żeby przekazać je we władanie
wspólnot aby nie być właścicielem tych mieszkań.
Radny S.Sawicki dodał, że na zmianę tej uchwały czekaliśmy pół roku bo nikt nie potrafił
poprawić błędów.
Radny J.Saciłowski zwrócił uwagę że zapotrzebowanie jest obecnie na mieszkania większe z
którymi jest problem.
Radny S.Pałusewicz zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamkniecie dyskusji.
Radni 18 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" zamknęli dyskusję
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 16 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/359/13

w zał. str. ....

Ad. 13
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy rondu przedstawił Burmistrz Stanisław
Małachwiej .
Radny S.Sawicki powiedział, że jest przykrością podejmowanie tej uchwały bo powinni
wystąpić o to ci co należeli do tej Solidarności w tych latach. Nazwa Solidarności kojarzy się
w działaniach związkowych. Należy się zastanowić czy nie należy zmienić tej nazwy na
rondo Niepodległości. Niech zagłosują ci który byli w związkach i mogli by to poprzeć.
Zgłosił wniosek o zmianę nazwy na Rondo Niepodległości.
Radny S.Pałusewicz dodał, że to nie jest wiec polityczny tylko projekt uchwały. Zgłosił
wniosek o zamknięcie dyskusji.
Radny J.Kazimierowicz dodał, że pytanie o legitymacje jest nie na miejscu bo większość z
radnych była jeszcze młodzieżą szkolną.
Radny W.Bieszczad dodał, że nazwa jest słuszna i nie należy jej zmieniać.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zmianę nazwy na Rondo Niepodległości.
Radni 3 głosami "za" przy 8 "przeciw" i 7 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.



Radni 16 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/360/13

w zał. str. ....

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani H A' do usunięcia
naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie scalenia i podziału nieruchomości.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str. ....
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 12 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 7 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/361113

w zał. str. ....

Ad.1S
Projekt uchwały w sprawie skargi Pani E eJ I na działalność Burmistrza Sokółki
przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Matoszko.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę, że pod względem proceduralnym to nie ma zastrzeżeń, ale
nie można żądać od kandydatów wykształcenia magisterskiego. Dodatkowo rozmowa
kwalifikacyjna przebiegała różnie, ale obiektywnie mówiąc lepsza była by procedura
przeprowadzenia testu. Budzi to dużo kontrowersji i niedopowiedzeń, bo osoby, które miały
większe wykształcenie zostały odrzucone.
Radna J.Bieniusiewicz zaapelowała do Burmistrza że należy się liczyć z takimi skargami.
Żeby uniknąć podejrzeń i czynnika do złożenia skargi to procedura nie jest dobra i zgoda z
ustawą o pracownikach samorządowych. Porównałam procedurę z urzędem Miejskim w
Białymstoku. w ustawie jest mowa o dwóch rodzajach ogłoszeń. Gmina powinna już w
momencie wejścia w życie ustawy o odpadach i już wtedy wskazać że na takie stanowiska
będą mogli ubiegać się obywatele. W kontroli przeprowadzonej przez Najwyższą Izbę
Kontroli jest główny zarzut że za późno się ukazują ogłoszenia że na takie stanowisko jest
zapotrzebowanie. Należy się przyjrzeć procedurze aby dostosować do zasad uczciwej
konkurencji.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 10 głosami "za" przy 5 "przeciw" i 5 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII/362/13

w zał. str. ....

Ad.16
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Na interpelacje i zapytania radnych odpowiedział Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki:
- na zapytanie radnego Pałusewicz odnośnie obwodnicy Sokółki, wyjaśnił iż obwodnica
Sokółki nadal obowiązuje jako dwupasmówka od strony Kuźnicy i jedno pasmowa od strony
Białegostoku. Odnośnie modernizacji skrzyżowania to może być tak ze GDDKiA otrzymała
pieniądze już na budowę tego skrzyżowania ale tego nie wykonuje. W tamtym roku było za
mało czasu na wykonanie tego. Odnośnie udziałów w budynku Starostwa w tej chwili jest
zatrudniona kancelaria Radców Prawnych która prowadzi ta sprawę. Odnośnie skrzyżowanie



ul.Mariańskiej i Grodzieńskie zostanie odpowiedzialne pisemnie. Odnośnie łączenia spółek,
rada nie podjęła uchwały zezwalającej na łączenie tych spółek i sprawa jest w zawieszeniu.
Odnośnie ul.Tuwima wykonywana jest w tej chwil deszczówka na przyszły rok planowane
utwardzenie wraz z chodnikami. Odnośnie targowiska miejskiej, wykonywane jest ogrodzenie
kościoła, w rozmowie z księdzem proboszczem zwrócił się z prośbą żeby wykonać parking
przez tym ogrodzeniem. Skierowaliśmy księdza proboszcza do Starosty Sokólskiego bo jest
to droga powiatowa. Najlepszy skrzyżowanie była by zmiana planu zagospodarowania i
przewrócenie tego terenu jako obszaru targowicy miejskiej z poszerzeniem o teren zielony.
-na zapytanie radnego Januszkiewicza odnośnie klatek w schronisku wyjaśnił, iż co roku są
dokupywane klatki i w tym roku również planowany jest taki zakup.
-na zapytanie radnego Matoszko odnośnie oświetlenia ulicy Osieckiej to istnieje taka
możliwość ale należy wykonać dokumentację bo nie ma tam linii kablowej oświetlenia.
- na zapytanie radnego Moździerskiego odnośnie kanalizacji do 2015 r. wyjaśnił, że
Wojewoda Podlaski rozesłał do wszystkich gmin pisma, aby dostosować obszar aglomeracji
Sokółka bo 90 % gmin w Polsce nie jest przygotowana do wykonania w całości.
- na zapytanie radnego Panasiuka wyjaśnił, iż możemy skierować pismo do zarządcy drogi
czyli do Starostwa Powiatowego.
-na zapytanie radnego Kułakowskiego odnośnie profilowania dróg Dywizjonów 303,
Skarżyńskiego wyjaśnił iż pismo zostanie przekazane dla wykonawcy. Ale tam trzeba było by
dokonać dosypania tego żwiru ale to nie ma sensu ze względu na fakt iż w przyszłym roku
będzie wykonywania inwestycja kanalizacji. Odnośnie obwieszczenia Burmistrza odnośnie
decyzji środowiskowej wyjaśnił, iż wniosków nie możemy pozostawić bez rozpatrzenia i
procedurę przeprowadzić.
- na zapytanie radnego Saciłowskiego odnośnie WPI to w tym roku nie wpłynął żaden nowy
wniosek i WPI się nie zmieniło.
-na zapytanie radnego Kazimierowicz odnośnie ul.Emili Plater to zostanie na dniach
ogłoszony przetarg ale z wykonanie na przyszły rok.
- na zapytanie radnego Kazimierowicza odnośnie działalności Społecznego komitetu
wyjaśnił, iż należy podjąć decyzje i rozpocząć blokadę głównej drogi tak żeby zwrócić uwagę
opinii publicznej na problem.
- na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie oświetlenia w mieście, zostało to zgłoszone do
wykonawcy, jeśli sytuacja się nie poprawi rozwiążemy umowę. Odnośnie hałasu wyjaśnił, iż
inne miasta w Polsce prowadza remonty nocą, wywożą śmieci w nocy i sprzątanie tez jest
wykonywane w nocy.
Radny lSaciłowskiego dodał, że na sierpniowej sesji Pan powiedział wyraźnie że zostanie
wykonana razem z ul. 1 Maja.
Na interpelacje i zapytania radnych odpowiedział Burmistrz Stanisław Małachwiej:
- na zapytanie radnego Pałusewicza odnośnie sytuacji w Karczach to śmieci nie przyjmowane,
przyjeżdża tylko podsypka do rekultywacji. Z informacji złożonej przez Prezesa wynika że
wywieziono do tej pory 26 tys. ton. Skierowaliśmy zapytanie do Prezesa jakie ilości powinny
wyjechać, czekamy na odpowiedź. Trwa rekultywacja starego wysypiska. Powinno trwać
uszczelnienie kwatery wykopanej ale takie prace nie są wykonywane.
- na zapytanie radnej Wysockiej odnośnie śmieci przy cmentarzu wyjaśnił, iż na dzień
dzisiejszy nie jesteśmy wstanie jako gmina aby wspomóc przy tym wywozie, każda parafia
musi zadać o siebie.
- na zapytanie radnego Kułakowskiego odnośnie zakupów worków od MPO, to należy we
własnym zakresie zaopatrzyć się w pojemniki lub worki.
- na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie umieszczania loga na koszulkach to nie doszło
do wprowadzenia tych zmian wiec czekamy na propozycje.



- na zapytanie radnego Borowskiego odnośnie środków na stypendia to pieniądze takie będą
nie wiadomo jeszcze w jakiej ilości.
Na pozostałe zapytania i interpelacje Burmistrz odpowie na następnej sesji.

Ad.17
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zwrócił się z prośbą aby Burmistrz wystąpił do
Wojewódzkiej Dyrekcji Dróg o zmianę miejsca przystanku autobusowego na u1.Kryńskiej.
Radny W.Januszkiewicz poprosił o aktualizacje danych klubowych w Radzie Miejskiej w
Sokółce. Bo dzisiaj Radny przyznał się że nie jest w klubie PiS więc powinien przestać ten
klub istnieć.
Radna lWysocka poprosiła o ustawienie znaku przejścia dla pieszych na u1.Broniewskiego.
Radny J.Saciłowski poprosił Burmistrza aby w trakcie modernizacji oświetlenia, nie obcinać
oświetlenia na terenie spółdzielni mieszkaniowej.
Radny S.Sawicki poprosił Burmistrza, że w momencie uruchomienia monitoringu miejskiego
radni mogli to obejrzeć na co pieniądze zostały wydane.

Protokółowała
Joanna Korzeniewska

Przewodniczył
Robert Rybiński


